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Sokan még kivárnak a szürettel

E m e l k e d e t t  a z  a s z ú  á r a
A szőlőszüret már hetek

kel ezelő tt elkezdődött 
Tokaj-Hegyalján. A legigé
nyesebb szőlő- és borterme
lők azonban -  a kedvező idő
járás miatt -  csak a napok
ban látnak neki az aszúsze
mek szedésének.

,Az aszútermés idén minő
ségben és mennyiségben is ki
emelkedik az utóbbi évek átla
gából — tu d tu k  meg Egyedi 
Andrástól, a jó néhány borter
meléssel és -forgalm azással 
foglalkozó vállalkozás érdekeit 
képviselő Tokaj Renaissance 
E gyesü le t ügyvivőjétő l. — 
Ennek tudható be, hogy a sze
zon elején megállapított kilog
rammonkénti 900-1000 forint 
helyett napjainkban 1200 (II. 
osztályú), illetve 1400 (I. osztá
lyú) forintot is megadnak a kü
lönleges szőlőszemekért.”

Ez egyben világos üzenet is 
lehet a termelőknek, mely sze
rint érdemes kivárni az aszú-

A tapasztalt szőlősgazda még vár...

szürettel. Minél inkább kitolják 
a szüret idejét, annál kedvezőbb 
az esélye a nagyobb mennyiségű

aszúbor-alapanyag begyűjtésé
nek.

Sz. I.

F e l z á r k ó z á s  a  k ö r n y e z e t v é d e l e m b e n

H á r o m e z e r  m i l l i á r d  
f o r i n t  k e l l e n e

Míg az oktatásügyben több
nyire csak ajánlásokat fogal
maz meg az Európai Unió, 
addig csatlakozásunk feltéte
leként a környezetvédelem
ben egyértelműen kötelező 
jellegűen kell jogszabályokat 
átvennünk. Emellett termé
szetesen az intézményi hátte
ret is ki kell alakítanunk. A leg
komolyabb kihívást viszont az 
érdemi megfelelés, az érdemi 
beruházások létesítése jelenti 
-  hallottuk tegnap Miskolcon 
a Megyei Jogú Városok Szö
vetsége Környezetvédelmi 
Bizottsága ülésén Medgyesy 
Balázstól, a Környezetvédel
mi M inisztérium közigaz
gatási állam titkárától.

Az uniós politikában azért 
van centrális szerepe a környe
zetvédelemnek, m ert enélkül 
nem képzelhető el versenysem
legesség, illetve belső piaci in
tegritás. A környezetvédelmi 
követelmények teljesítésére a 
most csatlakozás előtt álló álla
moknak rövidebb idő és nehe
zebb kondíciók állnak rendelke
zésre, mint az unió tagállamai
nak, illetve régebben csatlako
zóknak állott a rendelkezésére. 
A környezetvédelmi viszonyok 
átvételinek rövid távú prog
ramja az alapelvek lefektetése 
mellett a párhuzamosan elvég
zendő feladatokat úgy tarta l
mazza, hogy az Európai Unió el
várásai alapján sorrendiséget is 
állít fel. A környezetvédelmi fel
zárkózáshoz mintegy 2500-3000 
milliárd forintra van szükség.

Az előadó ismertette az Euró
pai Unió Közösségi Vívmányai 
átvételéről szóló Magyar Nem

zeti Program (ANP) környezet- 
védelmi vonatkozásait. 2000- 
ben környezetvédelemi felzár
kózásra hazánkban 250 milli
árd forintot fordítanak, ebből 
150 milliárd forint a központi 
költségvetés té te le , a többi 
pedig önkormányzati forrás, il
letve a gazdasági szektorban 
található. Az elképzelések sze
r in t 2001-ben viszont ennél 
sokkal nagyobb összeget kell 
az országnak e területre fordí
tania.

A jogszabályok átvétele mel
lett az uniós politikát is át kell 
ültetni, ami például megmutat
kozik abban is, hogy a hatósági 
eljárásokban új típusú elvek je
lennek meg. Konkrét környe
zetvédelmi teendők elemzése 
során hallottunk arról, hogy a 
hulladékgazdálkodásban rend
szerszemléletre van szükség, a 
szennyvízkezelés kérdésköré
ben a csatlakozási tárgyaláso
kon átmeneti mentességhez fo
lyamodik az ország.

Elkészült a megyei 
fejlesztési program

A megyei közgyűlés ülésének 
mai napirendi javaslata szerint 
először a megyei pedagógiai in
tézet igazgatóját választja meg 
a testület, majd a megye közép
távú fejlesztési és felzárkózta
tási programját vitatják meg a 
képviselők. A fenntartható fej
lődést célul tűző anyag közép
pontjában a humánerőforrás
fe jlesz tés, vagyis m aga az 
ember áll, valamint a gazdaság 
fejlesztéséhez szükséges inf
rastruk túra megteremtésének 
ösztönzése.

Dankó Gyula, az Eszak-ma- 
gyarországi Környezetvédelmi 
Felügyelőség igazgatója ad tá 
jékoztató t megyénk környe
zetvédelm i helyzetéről és a 
további tennivalókról. Az elő
terjesztés részletesen bemu
tatja  a víz-, levegő-, zajszennye
zés szintjét. Kiemeli, hogy a 
nehézipar visszafejlesztésével

Lakkcipők a Senior Partyn
Fergeteges műsor várja mind

azokat, akik ellátogatnak a ma 
esti Senior Partyra. A miskolci, 
Besenyői úton található Black 
Tracy diszkóban jól érezhetik 
magukat, akik már kinőttek a 
dübörgő techno korából, de még 
arra sem éreznek késztetést, 
hogy minden este otthon üljenek. 
Nekik kínál szórakozást a Senior 
Party, amelynek ma este 8-kor 
kezdődő műsorán a D. J. Veres 
László lesz. A műsorban fellép 
a legendás Komár László, aki 
vérpezsdítő és andalító rock 
and roll dallamokat kínál kö
zönségének. Mindazok, akik az 
akár hajnalig tartó táncban meg
éheznek, feltétlenül kóstolják 
meg a vacsorát, amelyet a mis
kolci Shannon Pub mestersza
kácsai rem ekelnek . Belépő

jegyeket a helyszínen vásárol
hatnak, kérdéseikre pedig a 
06/20/9380-423-as telefonszá
mon kaphatnak választ.

Mancsék 
a Martin telepen

Orosz Lajos, a 2. sz. miskolci 
választókerület önkormányzati 
képviselőjének m eghívására 
október 29-én (péntek) 17 óra
kor az Arany János Általános 
Iskola (Csele u. 14.) aulájában 
vendégeskedik a Miskolci Spe
ciális Mentőcsapat és Mancs, a 
világhírű mentőkutya. A csapat 
vezetője, Lehóczky László elő
adást is ta rt munkájukról.

párhuzamosan számos terüle
ten jelentős javulást regiszt
ráltak. A továbbiakban a fő 
hangsúlyt az ember és környe
zete harmonikus kapcsolatá
nak kialakítására, a környeze
ti f e lté te le k  b iz to s ítá s á ra  
kell helyezni. A rra kell tö re
kedni, hogy érvényesüljön a 
prevenció, vagyis a megelőzés 
elve. Az utólagos kárelhárítás 
helyett a megelőzésre kell tö
rekedni.

D H - e x k l u z í v

S t u m p f  I s tv á n :  O ld ó d n ia  
k e l l  a  b i z a lm a t la n s á g n a k
A miskolci Médiaszalon 

vendége volt a napokban 
Stumpf István (képünkön), 
a Miniszterelnöki Hivatal 
minisztere, aki a helyi sajtó 
képviselőjével beszélgetett. 
A kötetlen háttérbeszélge
tés, az együttes hangosan 
gondolkodás term észete
sen a hazai politikai élet té
máit vette sorra. A megyénk
ből származó fideszes minisz
ter ráadásul olyan pozíciót 
tölt be, amely a sokszor egy
m ásnak feszülő politikai 
szándékok, vélemények aré
nája is. Stumpf István né
hány kérdésünkre külön is 
válaszolt a DH olvasói szá
mára.

Elöljáróban engedjen meg 
egy általános kérdést: hogyan 
érzi magát a politikai élet mos
tanában igencsak színes és han
gos küzdőterén?

-  A parlamentben kialakult 
feszült hangulat fenntartásá
ban elsősorban az ellenzék érde
kelt, s ezért őszintén megmon
dom, hogy nem érzem  jól 
magam. A közvélemény meg
nyilvánulásaiból és a sokfajta 
vélem ényt tolmácsoló hazai 
sajtó infor mációiból úgy tűnik, 
mintha az 1994-98. között tör
tént korrupciós ügyek, a köz
pénzek elherdálása, a központi 
elvonások semmiségek lenné
nek, mintha az előző kormány
zat alatt történt események is a 
Fideszt terhelnék. Például a 
statisztikák azt mutatják, hogy 
az elmúlt hónapokban végre 
csökkent a bűncselekmények 
száma, ennek ellenére a hírmű
sorok a „whiskyssel” kezdik tu
dósításaikat és azzal folytatják, 
hogy a r endőrség nem áll hely
zete magaslatán. Az emberek 
azt láthatják és gondolhatják a 
trrédiumok tükrében, hogy gaz
daságilag rosszul állunk -  pedig 
ez nem így van, a számok nem 
ezt mutatják. Az Eur ópa Bizott
ság Magyarországról szóló je
lentése kifejezetten pozitívan 
szól az ország gazdasági állapo
táról.

-  Mindezek ismeretében ho
gyan további,

-  Mivel elérkeztünk a kor
mányprogram végrehajtásának 
következő szakaszához — tovább 
kell folytatni azt a stratégiaépí
tést, amelynek főbb elemei az 
európai uniós csatlakozással 
vannak kapcsolatban. Bár gaz
daságunk stabil, e stabilitás 
fenntartása komoly felelősség. 
A költségvetés-készítés köze
pette például nyilvánvalóvá

vált, hogy a koalíciós partner, a 
kisgazdák 413 milliárd for intos 
költségvetési követelésének ki
elégítésére nincs széles mozgás
tér, hiába gondolják így. Ráadá
sul a világpiaci, tőzsdei mozgás 
rendkívül hektikus. Ezért szük
ség van belső stabilitásra, ame
lyért igyekszünk mindent meg
tenni.

— Ha a politikai élet nem kon
szolidálódik, akkor milyen lépé
seket tehet a Fidesz t

-  Minden politikai szereplő
nek a no rm alizá ló d ás kell 
hogy legyen az érdeke. Jelen
leg m éltatlan és sunyi tám a
dásoknak van kitéve néhány 
po litikusunk , s nem csoda,

hogy idegesek néha a re
akciók. A közéletet való
ban meg kell tisz títan i 
azoktól a személyektől, 
akik a bizonyítottan tör
vénytelen gazdasági ügye
ket véghezvitték. Szerin
tem tavaszra tisztázódnia 
kell a közvéleményt jelen
leg foglalkoztató ügyek
nek.

-  Egy kérdésre úgy fogal
mazott, hogy a sajtóval újra 
kell gondolni a kapcsolatot. 
Hogy érti ezt?

— R endszeressé  kell 
tenni a kormány képvise
lőivel a háttérbeszélgeté
seket, ki kell alak ítan i

ennek a ku ltúráját. A lehető 
leggyorsabban kell reagálni a 
hírekre, s létre kell hozni a kor
mányzati kommunikáció azon
nal reagáló szervezetét is (amit 
a M iniszterelnöki Hivatalon 
belül m ár megtettünk), hogy 
még a kormánytagok szájából 
se hangozhassanak el vitatható 
kifejezések. Olyan rugalmas és 
gyors szervezetről beszélek, 
amely kezelni képes a minisz
teri önállóságot éppúgy, mint a 
kormányzati stratégiát, ame
lyik kommunikál, a kapcsola
tokat élővé teszi. Természete
sebbé, nyitottabbá kell tenni a 
sajtókapcsolatokat is, hogy a 
kölcsönösen é rzék e lt b iza l
m atlanság feloldódjék.

Múzeumi nap Rudabányán
A rudabányai Érc- és Ásványbányászati Múzeum ma délelőtt 10 

órától múzeumi napot ta rt a Gvadányi Művelődési Ház klubjában. 
A nyitó előadást dr. Gagyi Pállfy András tartja A magyar érc- és 
ásványbányászat ötven éve címmel. Ezt követően Pálfy Gábor a 
rudabányai vasércdúsításról, Veres Imre a település és környéké
nek idegenforgalmi hasznosításával kapcsolatos elképzelésekről, 
Hernyók Gábor az első Rudapithecus-leletek megtalálásáról, Ha- 
dobás Sándor pedig a helyi református templom kutatásának tör
ténetéről értekezik. Délután 2 órakor megemlékezést tartanak gróf 
Gvadányi József író szobránál. Ezt követően az ér deklődők megte
kinthetik a református templomot, a volt külszíni bányát, a Ruda- 
pithecus-lelőhelyet és a múzeumot.

F i lm  P u tn o k  
m ű e m lé k e i r ő l

Putnok város önkormányza
tának  képviselő-testülete ma 
reggel 8 ól ától a városháza dísz
term ében ta r tja  m unkaterv  
szerinti rendes ülését. A napi
rendi előterjesztésben javasla
tot tesznek az oktatási intéz
ményekben folyó testnevelés- és

Válaszol Szamosvölgyi Péter, Sátoraljaújhely város polgármestere

Közbiztonság é s  határátkelés
Sorozatunk

ban közéleti 
személyisé
gek vála
szolnak ol
vasóink fel
v e té s e i r e .
Az elm últ 
h é ten  Sza
mosvölgyi P é te r (képün
kön), Sátoraljaújhely város 
polgármestere várta a kérdé
seket. Elsősorban természe
tesen a zempléni városban és 
környékén élők jelentkeztek 
szűkebb pátriájuk gondjai
val. Ezúttal a cigányság hely
zetével kapcsolatos kérdé
sekre válaszol a polgármes
ter, de szó esik a városi ha
tárátkelőről és egy polgár 
személyes problémájáról is.

-  A cigány kisebbség helyzete 
miként rendeződött a városban? 
-  kérdezte egyik olvasónk, utal
va arra, hogy néhány esztendeje 
az ombudsmanig jutó vita ala
kult ki az ügyben...

-  Az előző kormányzat által 
hozott rendelkezést nem vonták

vissza, ettől függetlenül viszont 
mindent megteszünk, hogy a ci
gányság helyzetén javítsunk 
olyan lehetőségekkel, amelyek 
államilag és a törvényileg is 
megfelelőek.

-A z előző kérdéshez kapcsoló
dik, hogy nagyobb közrendet kí
vánnak a városban... -Az olvasó 
markánsabb fellépést sürget a 
rendbontók ellen.

-A kérdezővel teljes mérték
ben egyetértünk. Az önkor
mányzat a maga szerény eszT 
közeivel m inden t m egtesz 
annak visszaszorításáért, de 
sajnos ebben az ügyben mi va
gyunk a legkisebb pont. Igazá
ból ezt a kérdést a rendőrkapi
tánysághoz kellene feltenni, ők 
a legautentikusabbak a meg
válaszolásban és a helyzet javí
tásában.

-  A nemrég újranyitott belvá
rosi határátkelőn most csak gya
logosan lehet átkelni. Lesz-e le
hetőség arra, hogy beinduljon az 
autós forgalom?

— Véleményünk szerint a kö
zeljövőben nem, hiszen a másik 
határátkelő azért nyílt, hogy a 
belvárosban sok esetben feltor
lódó autó- és teherautó-forgal
mat kivigye a városból.

-A  Thököly utca egyik lakiíja 
panaszolja, hogy reggeltől estig 
láncfűrésszel vágják a fá t az 
egyik udvarban. Már feljelen
tést is tett a hivatalban, de 
eddig  nem te ttek  sem m it. 
Miért?

-  A Thököly utca egyik lakója 
valóban jelezte a felvetett problé
mát. Nem igaz, hogy nem teszünk 
semmit annak érdekében, hiszen 
két alkalommal is volt kint ügyin
téző a helyszínen és egyik esetben 
sem végeztek fűrészelési munkát, 
amiről a feljelentést szólt. Ha van 
két tanú, akik igazolják írásban 
egy megadott időpontban a furé- 
szelést, úgy szabálysértési eljá
rást indítunk az elkövető ellen, 
melyet szükség esetén szabály
sértési bírság is követ.

(Folytatjuk)

a sporttevékenység fejlesztésé
re, összehangolására, tájékoz
tatást adnak az önkormányzati 
tulajdonban lévő lakások és he
lyiségek elidegenítésének hely
zetéről. Az indítványok között 
vitatják meg a Master Pro Kft. 
Putnok műemlékeiről készíten
dő film jével kapcsolatban, mivel 
anyagi támogatást, szállást, el
látást kér a stáb.

Protestáns napok
A reformáció hetében szerve

zett Protestáns napok keretében 
dr. Dienes Dénes teológiatanár, 
egyháztörténész tart előadást A 
miskolci református egyház élete 
1918-1945 között címmel ma 
délután, 5 órai kezdettel a Desz
katemplomban. Az előadást kö
vetően könyvbemutatóra kerül 
sor, dr. Fazekas Csaba: A miskolci 
reformátusság élete 1918-1998 
című tanulmánykötetét mutatja 
be az előadó. A kiadvány a Kálvin 
Szövetség gondozásában, Mis
kolc város Mecénás Alapjának tá
mogatásával jelenik meg.

Hadházy-tárlat
Hadházy Molnár Attila festő

művész kiállítása ma 17 órától 
várja az érdeklődőket a miskolci 
Képcsarnok Szőnyi István-ter- 
mében. A tárlatot Mikita Gábor 
színikritikus ajánlja a művé
szet kedvelők figyelmébe. Az 
a lko tásokat november 13-ig 
lehet megtekinteni a Széchenyi 
u. 21. sz. alatt.
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(DH-exkluzív )Sokan még kivárnak a szürettel

Emelkedett az aszú ára Stumpf István: Oldódnia
kell a bizalmatlanságnakA szőlőszüret már hetek-

ke l  eze lő t t  e lkezdődöt t
Tokaj-Hegyalján. A legigé-
nyesebb szőlő- és borterme-
lők azonban - a kedvező  idő-
járás miatt  - csak a napok-
ban látnak neki az aszúsze-
mek szedésének.

„Az aszútermés idén minő-
ségben és mennyiségben is ki-
emelkedik az utóbbi évek átla-
gából - t ud tuk  meg Egyedi
Andrástól, a jó néhány borter-
meléssel és  -forgalmazással
foglalkozó vállalkozás érdekeit
képviselő Tokaj Renaissance
Egyesü le t  ügyvivő jétő l .  -
Ennek tudható be, hogy a sze-
zon elején megállapított kilog-
rammonkénti 900-1000 forint
helyett napjainkban 1200 (II.
osztályú), illetve 1400(1. osztá-
lyú) forintot is megadnak a kü-
lönleges szőlőszemekért."

Ez egyben világos üzenet is
lehet a termelőknek, mely sze-
rint érdemes kivárni az aszü-

hogy idegesek néha a re-
akciók. A közéletet való-
ban meg kell t iszt í tani
azoktól a személyektől ,
akik a bizonyítottan tör-

A misko lc i  Médiasza lon
vendége  vo l t  a napokban
Stumpf István (képünkön),
a Min i sz tere lnök i  Hiva ta l
minisztere,  aki a helyi sajtó
képviselőjével beszélgetett .
A köte t l en  háttérbeszélge-
tés ,  az  együttes hangosan
gondo lkodás  t ermésze te -
sen a haza i  pol i t ikai  é let  té-
máit  vette sorra. A megyénk-
ből származó fideszes minisz-
ter ráadásul olyan pozíciót
tölt be, amely a sokszor egy-
másnak  f e szü lő  po l i t ika i
szándékok, vélemények aré-
nája is. S tumpf  István né-
hány kérdésünkre külön is
válaszolt  a DH olvasói szá-
mára.

- Elöljáróban engedjen meg
egy általános kérdést: hogyan
érzi magát a politikai élet mos-
tanában igencsak színes és han-
gos küzdőterén?

ket véghezvitték. Szerin-
tem tavaszra tisztázódnia
kell a közvéleményt jelen-
leg foglalkoztató ügyek-
nek.

- Egy kérdésre úgy fogal-
mazott, hogy a sajtóval újra
kell gondolni a kapcsolatot.
Hogy érti ezt?

— Rendszeressé  kel l
tenni a kormány képvise-
lőivel a háttérbeszélgeté-
seke t ,  ki kell a lakí tani

ennek a kultúráját .  A lehető
leggyorsabban kell reagálni a
hírekre, s létre kell hozni a kor-
mányzati kommunikáció azon-
nal reagáló szervezetét is  (amit
a Miniszterelnöki Hivatalon

A tapasztalt szőlősgazda még vár...
vált, hogy a koalíciós partner, a
kisgazdák 413 milliárd forintos
költségvetési követelésének ki-
elégítésére nincs széles mozgás-
tér, hiába gondolják így. Ráadá-
sul a világpiaci, tőzsdei mozgás
rendkívül hektikus. Ezért  szük-
ség van belső stabilitásra, ame-
lyért igyekszünk mindent meg-
tenni.

Ha a politikai élet nem kon-
szolidálódik, akkor milyen lépé-
seket tehet a Fideszt

- Minden politikai szereplő-
nek a no rma l i zá lódás  kell
hogy legyen az érdeke. Jelen-
leg méltatlan és sunyi táma-
dásoknak van kitéve néhány
poli t ikusunk,  s nem csoda,

szürettel. Minél inkább kitolják aszúbor-alapanyag begyűjtésé-
a szüret idejét, annál kedvezőbb nek.
az esélye a nagyobb mennyiségű Sz. I .

belül már megtettünk), hogy
még a kormánytagok szájából
se hangozhassanak el vitatható
kifejezések. Olyan rugalmas és
gyors szervezetről beszélek,
amely kezelni képes a minisz-

- A parlamentben kialakult
feszült hangulat fenntartásá-
ban elsősorban az  ellenzék érde-
kelt, s ezért őszintén megmon-
dom, hogy nem érzem jól
magam. Ä közvélemény meg-
nyilvánulásaiból és a sokfajta
véleményt tolmácsoló hazai
sajtó információiból úgy tűnik,
mintha az 1994-98. között tör-
tént korr upciós ügyek, a köz-
pénzek elherdálása, a központi
elvonások sem miségek lenné-
nek, mintha az előző kormány-
zat alatt  történt események is a
Fideszt terhelnék. Például a
statisztikák azt mutatják, hogy
az elmúlt hónapokban végre
csökkent a bűncselekmények

Felzárkózás a környezetvédelemben

Háromezer milliárd
kormányzati stratégiát, ame-
lyik kommunikál, a kapcsola-
tokat élővé teszi. Természete-
sebbé, nyitottabbá kell tenni a
sajtókapcsolatokat is, hogy a
kölcsönösen é rzéke l t  bizal-
mat lanság feloldódjék.

forint kellene
Míg az oktatásügyben több-

nyire csak ajánlásokat fogal-
maz meg az Európai Unió,
addig csatlakozásunk feltéte-
leként a környezetvédelem-
ben egyértelműen kötelező
jellegűen kell  jogszabályokat költségvetés tétele,  a többi
átvennünk. Emellett termé-
szetesen az intézményi hátte-
ret is ki kell alakítanunk. A leg-
komolyabb kihívást viszont az
érdemi megfelelés, az érdemi
beruházások létesítése jelenti
- hallottuk tegnap Miskolcon
a Megyei Jogú Városok Szö-
vetsége Környezetvédelmi
Bizottsága ülésén Medgyesy
Balázstól, a Környezetvédel-
mi  Min i sz tér ium köz igaz -
gatás i  á l lamt i tkárátó l .

zeti Program ( ANP) környezet-
védelmi vonatkozásait. 2000-
ben környezet védelemi felzár-
kózásra hazánkban 250 milli-
árd forintot fordítanak, ebből
150 milliárd forint a központi

pedig önkormányzati forrás, il-
letve a gazdasági szektorban
található. Az elképzelések sze-
rint 2001-ben viszont ennél
sokkal nagyobb összeget kell
az országnak e területre fordí-
tania.

Elkészült a megyei
fejlesztési program

A jogszabályok átvétele mel-
lett az uniós politikát is át  kell
ültetni, ami például megmutat-
kozik abban is. hogy a hatósági
eljár ásokban új típusú elvek je-
lennek meg. Konkrét környe-
zetvédelmi teendők elemzése
során hallottunk arról, hogy a
hulladékgazdálkodásban rend-
szerszemléletre van szükség, a
szennyvízkezelés kérdésköré-
ben a csatlakozási tárgyaláso-
kon átmeneti mentességhez fo-
lyamodik az ország.

Múzeumi nap Rudabányán
A rudabányai Ér c- és Ásványbányászati Múzeum ma délelőtt 10

órától múzeumi napot tart a Gvadányi Művelődési Ház klubjában.
A nyitó előadást dr. Gagyi Pállfy András tartja A magyar érc- és
ásványbányászat ütvén éve címmel. Ezt követőén Pálfy Gábor a
r udabányai vasércdúsításról, Veres Imre a település és környéké-
nek idegenforgalmi hasznosításával kapcsolatos elképzelésekről,
Hernyók Gábor az első Rudapithecus-leletek megtalálásár ól, Ha-
dobás Sándor pedig a helyi református templom kutatásának tör-
ténetéről értekezik. Délután 2 órakor megemlékezést tartanak gróf
Gvadányi József író szobr ánál. Ezt követően az érdeklődők megte-
kinthetik a református templomot, a volt külszíni bányát, a Ruda-
pithecus-lelőhelyet és a múzeumot.

sorok a „whiskyssel” kezdik tu-
dósításaikat és azzal folytatják,
hogy a rendőr ség nem áll hely-
zete magaslatán. Az emberek
azt láthatják és gondolhatják a
médiumok tükrében, hogy gaz-
daságilag rosszul állunk - pedig
ez nem így van, a számok nem
ezt mutatják. Az Európa Bizott-
ság Magyaror szágról szóló je-
lentése kifejezetten pozitívan
szól az ország gazdasági állapo-
táról.

Mindezek ismeretében ho-
gyan tovább!1 ,

— Mivel elérkeztünk a kor-
mányprogram végrehajtásának
következő szakaszához - tovább
kell folytatni azt a stratégiaépí-
tést, amelynek főbb elenrei az
európai uniós csatlakozással
vannak kapcsolatban. Bár gaz-
daságunk stabil, e stabilitás
fenntartása komoly felelősség.
A költségvetés-készítés köze-
pette például nyilvánvalóvá

Film Putnok
műemlékeiről

Az uniós politikában azér t
van centrális szerepe a környe-
zetvédelemnek, mert enélkül
nem képzelhető el versenysem-
legesség, illetve belső piaci in-
tegritás. A környezetvédelmi
követelmények teljesítésére a
most csatlakozás előtt álló álla-
moknak rövidebb idő és nehe-
zebb kondíciók állnak rendelke-
zésre, mint az unió tagállamai-
nak, illetve régebben csatlako-
zóknak állott a rendelkezésére.
A környezetvédelmi viszonyok
átvételének rövid távú prog-
ramja az alapelvek lefektetése
mellett a párhuzamosan elvég-
zendő feladatokat úgy tartal-
mazza, hogy az Európai Unió el-
várásai alapján sorrendiséget is
állít fel. A környezetvédelmi fel-
zárkózáshoz mintegy 2500-3000
milliárd forintra van szükség.

Az előadó ismertette az Euró-
pai Unió Közösségi Vívmányai
átvételéről szóló Magyar Nem-

A megyei közgyűlés ülésének
mai napirendi javaslata szerint
először a megyei pedagógiai in-
tézet igazgatóját választja meg
a testület, majd a megye közép-
távú fejlesztési és felzárkózta-
tási programját vitatják meg a
képviselők. A fenntartható fej-
lődést célul tűző anyag közép-
pontjában a humánerőforrás-
fe j lesz tés ,  vagyis  maga az
ember áll, valamint a gazdaság
fejlesztéséhez szükséges inf-
rastruktúra megteremtésének
ösztönzése.

Dankó Gyula, az Észak-ma-
gyarországi Környezetvédelmi

párhuzamosan számos terüle-
ten jelentős javulást regiszt-
ráltak. A továbbiakban a fő
hangsúlyt az ember és környe-
zete harmonikus kapcsolatá-
nak kialakítására, a környeze-
ti f e l t é t e l ek  b i z to s í t á sá ra
kell helyezni. Arra  kell töre-
kedni,  hogy érvényesüljön a
prevenció, vagyis a megelőzés
elve. Az utólagos kárelhárítás
helyett a megelőzésre kell tö-
rekedni.

a spor t tevékenység fejlesztésé-
re, összehangolására, tájékoz-
tatást adnak az önkormányzati
tulajdonban lévő lakások és he-
lyiségek elidegenítésének hely-
zetéről. Az indítványok között
vitatják meg a Master Pro Kft.
Putnok műemlékeiről készíten-
dő  filmjével kapcsolatban, mivel
anyagi támogatást, szállást, el-
látást kér a stáb.

Putnok város önkormányza-
tának képvisel ő-testülete ma
reggel 8 órától a vár osháza dísz-
termében tar t ja  munkaterv
szerinti rendes ülését. A napi-
rendi előterjesztésben javasla-
tot tesznek az oktatási intéz-
ményekben folyó testnevelés- és

Válaszol Szamosvölgyi Péter, Sátoraljaújhely város polgármestere

Közbiztonság és határátkelésjékoztatót  megyénk környe-
zetvédelmi helyzetéről é s  a
további tennivalókról. Az elő-

Protestáns napok
terjesztés részletesen bemu-
tatja a víz-, levegő-, zajszennye-
zés szintjét. Kiemeli, hogy a
nehézipar visszafejlesztésével

A reformáció hetében szerve-
zett Protestáns napok keretében
dr. Dienes Dénes teológiatanár,
egyháztörténész tart előadást A
miskolci református egyház élete
1918-1945 között címmel ma
délután, 5 órai kezdettel a Desz-
katemplomban. Az előadást kö-
vetően könyvbemutatóra kerül
sor, dr. Fazekas Csaba : A miskolci
reformátusság élete 1918-1998
című tanulmánykötetét mutatja
be az előadó. A kiadvány a Kálvin
Szövetség gondozásában, Mis-
kolc város Mecénás Alapjának tá-
mogatásával jelenik meg.

- Véleményünk szerint a kö-
zeljövőben nem, hiszen a másik
határátkelő azért nyílt, hogy a
belvárosban sok esetben feltor-
lódó autó- és teherautó-forgal-
mat kivigye a városból.

- A Thököly utca egyik lakója
panaszolja, hogy reggeltől estig
láncfűrésszel vágják a fát az
egyik udvarban. Már feljelen-
tést is  tett a hivatalban, de
eddig nem tet tek s emmi t .
Miért ?

— A Thököly utca egyik lakója
valóban jelezte a felvetett problé-
mát. Nem igaz, hogy nem leszünk
semmit annak érdekében, hiszen
két alkalommal is volt kint ügyin-
téző a helyszínen és egyik esetben
sem végeztek fúrészelósi munkát,
amiről a feljelentést szólt. Ha van
két tanú, akik igazolják írásban
egy megadott időpontban a fűré-
szelést, úgy szabálysértési eljá-
rást indítunk az elkövető ellen,
melyet szükség esetén szabály-
sértési bírság is követ.

(Folytatjuk)

Sorozatunk-
ban közéleti
személy i sé -
gek  vá la -
szo lnak  ol-
vasó ink fel-
ve té se i re .
Az  e lmúl t
hé ten  Sza -
mosvö lgy i  Pé ter  (képün-
kön),  Sátoraljaújhely város
polgármestere várta a kérdé-
seket. Elsősorban természe-
tesen a zempléni városban és
környékén élők jelentkeztek
szűkebb pátriájuk gondjai-
val. Ezúttal a cigányság hely-
zetével  kapcsolatos  kérdé-
sekre válaszol a polgármes-
ter, de szó esik a városi ha-
tárátkelőrő l  és egy polgár
személyes problémájáról is.

- A cigány kisebbség helyzete
miként rendeződött a városban ?
- kérdezte egyik olvasónk, utal-
va arra, hogy néhány esztendeje
az ombudsmanig jutó vita ala-
kult ki az ügyben...

- Az előző kormányzat által
hozott rendelkezést nem vonták

vissza, ettől függetlenül viszont
mindent megteszünk, hogy a ci-
gányság helyzetén javítsunk
olyan lehetőségekkel, amelyek
államilag és  a törvényileg is
megfelelőek.

Az előző kérdéshez kapcsoló-
dik, hogy nagyobb közrendet kí-
vánnak a városban... -Az olvasó
markánsabb fellépést sürget a
rendbontók ellen.

- A kérdezővel teljes mérték-
ben egyetér tünk.  Az önkor-
mányzat a maga szerény esz;
közeivel minden t  megtesz
annak visszaszorításáért, de
sajnos ebben az ügyben mi va-

\ gyünk a legkisebb pont. Igazá-
ból ezt a kérdést a rendőrkapi-
tánysághoz kellene feltenni, ők
a legautentikusabbak a meg-
válaszolásban és a helyzet javí-
tásában.

- A nemrég újranyitott belvá-
rosi. határátkelőn most csak gya-
logosan lehet átkelni. Lesz-e le-
hetőség arra, hogy beinduljon az
autós forgalom?

Lakkcipők a Senior Partyn
Fergeteges műsor várja mind-

azokat, akik ellátogatnak a ma
esti Senior Partyra. A miskolci,
Besenyői úton található Black
Tracy diszkóban jól érezhetik
magukat, akik már kinőttek a
dübörgő techno korából, de még
arra sem éreznek késztetést,
hogy minden este otthon üljenek.
Nekik kínál szórakozást a Senior
Party, amelynek ma este 8-kor
kezdődő műsorán a D. J. Veres
László lesz. A műsorban fellép
a legendás Komár László, aki
vérpezsdítő és andalító rock
and roll dallamokat kínál kö-
zönségének. Mindazok, akik az
akár hajnalig tartó táncban meg-
éheznek, feltétlenül kóstolják
meg a vacsorát, amelyet a mis-
kolci Shannon Pub mestersza-
kácsa i  r emeke lnek .  Belépő-

jegyeket a helyszínen vásárol-
hatnak,  kérdéseikre pedig a
06/20/9380-423-as telefonszá-
mon kaphatnak választ.

Mancsék
a Martin telepen

Orosz Lajos, a 2. sz. miskolci
választókerület önkormányzati
képviselőjének meghívására
október 29-én (péntek) 17 óra-
kor az Arany János Általános
Iskola (Csele u. 14.) aulájában
vendégeskedik a Miskolci Spe-
ciális Mentőcsapat és Mancs, a
világhírű mentőkutya. A csapat
vezetője, Lehóczky László elő-
adást is tart munkájukról.

Hadházy-tárlat
Hadházy Molnár Attila festő-

művész kiállítása ma 17 órától
várja az  érdeklődőket a miskolci
Képcsarnok Szőnyi István-ter-
mében. A tárlatot Mikita Gábor
színikritikus ajánlja a művé-
szet kedvelők figyelmébe. Az
alkotásokat  november 13-ig
lehet megtekinteni a Széchenyi
u. 21. sz. alatt.


